
 

                                                   П Р О Т О К О Л 

 

 21.04.2015                                     м.Черкаси                                                 № 32   

                             

        засідання постійної комісії обласної ради з питань освіти, науки, культури, 

                          духовності, молодіжної політики та спорту 

 

Всього членів комісії –11 

 

Присутні члени комісії: Лега Ю.Г., Гнідая С.А., Руснак Т.Г., Бієвець Ю.В., 

Величко Л.Г., Касян В.П., Костогриз І.І., Мартинова О.М.  

Відсутні: Олійник О.В., Хижняк В.М., Муляров Є.А. 

 

Голова -  Лега Ю.Г. 

Секретар -  Руснак Т.Г. 

 

Запрошені: 

 

Бабіченко Світлана Володимирівна – начальник бюджетного управління 

Департаменту фінансів облдержадміністрації; 

Волошин Ігор Володимирович – заступник директора Департаменту освіти і 

науки облдержадміністрації; 

Клименко Тетяна Анатоліївна – директор Державного архіву Черкаської 

області; 

Власов Олексій Анатолійович – начальник управління культури обласної 

державної адміністрації; 

Пасічник Сергій Леонідович – директор Департаменту інформаційної 

діяльності та комунікацій згромадськістю; 

Зеленський Максим Васильович – начальник управління у справах сім’ї, молоді 

та спорту; 

Артюх Валентина Дмитрівна – проректор з адміністративно-господарської 

роботи ЧНУ ім.Б.Хмельницького. 

                                                      

                                        ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

 

1.Про внесення змін до рішення обласної ради від 21.01.2015 № 36-1 «Про 

обласний бюджет на 2015 рік». 

Доповідає начальник бюджетного управління Департаменту фінансів 

облдержадміністрації Бабіченко Світлана Володимирівна. 

 



2.Про внесення змін до рішення обласної ради від 29.04.2011 № 5-5/VІ «Про 

затвердження обласної цільової програми забезпечення збереженості  

документів Національного архівного фонду на 2011-2015 роки.  

Доповідає директор Державного архіву Черкаської області Клименко Тетяна 

Анатоліївна. 

3.Про внесення змін до рішення обласної ради від 17.08.2004 № 17-8/ІV «Про 

обласну премію імені Порфирія Демуцького в галузі аматорської художньої 

творчості». 

Доповідає  начальник управління  культури обласної державної адміністрації 

Власов Олексій Анатолійович. 

4.Про обласну програму соціального розвитку навчально-матеріальної бази, 

гуртожитків Черкаського національного  університету імені Богдана 

Хмельницького та поліпшення умов навчання та проживання студентів на 2015-

2019 роки». 

Доповідає заступник директора Департаменту освіти і науки 

облдержадміністрації Волошин Ігор Володимирович. 

 

5.Про  виконання рішення обласної ради від 14.05.2010 №33-4/V «Про обласну 

програму соціального розвитку гуртожитків Черкаського національного 

університету ім. Богдана Хмельницького та поліпшення умов проживання 

студентів.  

Доповідає заступник директора Департаменту освіти і науки 

облдержадміністрації Волошин Ігор Володимирович. 

 

6.Про обласну програму розвитку громадянського суспільства на період до 

2019 року.  

Доповідає директор Департаменту інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю Пасічник  Сергій Леонідович. 

 

7.Про припинення дії рішення обласної ради від 23.07.2010 № 35-3/V «Про 

програму із забезпечення участі громадськості Черкащини у формуванні та 

реалізації державної політики і вивчення суспільної думки на 2010-2015 роки». 

Доповідає директор Департаменту інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю Пасічник  Сергій Леонідович. 

 

8.Про хід виконання рішення обласної ради від 17.02.2012 № 13-6/VІ  (зі 

змінами) «Про програму розвитку інформаційного простору  Черкаської області 

на 2012-2016 роки».  



Доповідає директор Департаменту інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю Пасічник  Сергій Леонідович. 

 

9.Про припинення дії рішення обласної ради від 09.08.2013 № 24-6/VІ «Про 

програму розвитку хортингу на період до 2020 року». 

Доповідає начальник управління сім’ї, молоді та спорту Зеленський Максим 

Васильович. 

 

10.Про хід виконання рішення обласної ради від 09.08.2013 № 24-6/VІ «Про 

програму розвитку хортингу на період до 2020 року». 

 Доповідає начальник управління сім’ї, молоді та спорту Зеленський Максим 

Васильович. 

11.Про лист директора Черкаського медичного коледжу Губенко І.Я. щодо 

повторного ліцензування.  

Доповідає директор Департаменту освіти і науки облдержадміністрації 

Данилевський Валерій Вікторович. 

12.Про створення громадських  колегій (регіональних комісій) з питань захисту 

суспільної  моралі (лист Національної експертної комісії з питань захисту 

суспільної моралі).  

Доповідає голова постійної комісії Лега Юрій Григорович. 

 

14.Про лист Черкаської міської ради щодо передачі археологічної музейної 

колекції Сиволапа Михайла Павловича.  

Доповідає голова постійної комісії Лега Юрій Григорович. 

 

Різне. 

 

Про депутатське звернення Мартинової О.М. 

 

1.СЛУХАЛИ: 

 Бабіченко С.В. Про внесення змін до рішення обласної ради від 21.01.2015 № 

36-1 «Про обласний бюджет на 2015 рік». Доповідач прокоментувала зміни до 

бюджету відповідно до проекту рішення, детальніше зупинилась на змінах, що 

стосуються галузі освіти, зокрема, зазначила, що збільшуються видатки 

розвитку спеціального фонду обласного бюджету (бюджету розвитку) 

«Спеціальні загальноосвітні школи-інтернати, школи та інші заклади освіти для 

дітей з вадами у фізичному чи розумовому розвитку» на суму 1 436,0 тис. грн. 



(для капітального ремонту котелень із заміною котлів у Михайлівській та 

Бабанській спеціальних загальноосвітніх  школах-інтернатах Черкаської 

обласної ради). За рахунок перерозподілу з інших видатків споживання 

загального фонду збільшуються видатки на оплату комунальних послуг та 

розрахунки за енергоносії на «Загальноосвітні школи-інтернати, 

загальноосвітні санаторні школи-інтернати на суму 1 027,2 тис.грн. та по 

«Спеціальні загальноосвітні школи-інтернати, школи та інші заклади освіти для 

дітей з вадами у фізичному чи розумовому розвитку» на суму 1 920,7 тис.грн. 

ВИСТУПИВ:  

Костогриз І.І., який запропонував підтримати даний проект рішення і внести на 

розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ:  

проект рішення . Про внесення змін до рішення обласної ради від 21.01.2015 № 

36-1 «Про обласний бюджет на 2015 рік» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

2.СЛУХАЛИ: 

 Клименко Т.А. Про внесення змін до рішення обласної ради від 29.04.2011 № 

5-5/VІ «Про затвердження обласної цільової програми забезпечення 

збереженості  документів Національного архівного фонду на 2011-2015 роки».  

Доповідач прокоментувала суть змін до зазначеного рішення, зокрема, сказала, 

що прийняття рішення дасть змогу зміцнити матеріально-технічну базу 

держархіву області, підвищити рівень охоронної безпеки приміщень архіву 

(ремонт архівосховищ, встановлення системи відеоспостереження);  

забезпечити приймання на державне зберігання цінних архівних документів, що 

відображають сучасний розвиток Черкащини (придбання  додаткового 

металевого стелажного обладнання); значно поліпшити стан роботи зі 

створення страхового фонду на документи Національного архівного фонду та 

реєстрації архівних документів (придбання обладнання для лабораторії 

мікрофільмування і реставрації документів). 

ВИСТУПИЛА: 

Мартинова О.М. Вона запропонувала підтримати даний проект рішення і 

внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ: 

проект рішення «Про внесення змін до рішення обласної ради від 29.04.2011 № 

5-5/VІ «Про затвердження обласної цільової програми забезпечення 



збереженості  документів Національного архівного фонду на 2011-2015 роки» 

підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

3.СЛУХАЛИ:  

Власова О.А. Про внесення змін до рішення обласної ради від 17.08.2004 № 17-

8/ІV «Про обласну премію імені Порфирія Демуцького в галузі аматорської 

художньої творчості». Доповідач пояснив, що зміни полягають у зміні складу 

комісії з присудження премії. 

ВИСТУПИЛА:  

Мартинова О.М. Вона висловила думку, що до складу комісії з присудження 

премії імені Порфирія Демуцького логічно було б включити члена профільної 

комісії (комісії з питань освіти, науки, культури, духовності, молодіжної 

політики і спорту) і запропонувала кандидатуру Величко Любові Григорівни. 

ВИРІШИЛИ:  

проект рішення «Про внесення змін до рішення обласної ради від 17.08.2004 № 

17-8/ІV «Про обласну премію імені Порфирія Демуцького в галузі аматорської 

художньої творчості» підтримати, включивши до складу комісії Величко 

Любов Григорівну. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

4.СЛУХАЛИ:   

Волошина І.В. «Про обласну програму соціального розвитку навчально-

матеріальної бази, гуртожитків Черкаського національного  університету імені 

Богдана Хмельницького та поліпшення умов навчання та проживання студентів 

на 2015-2019 роки».  Доповідач зазначив, що метою програми є вжиття 

комплексу заходів, спрямованих на підвищення рівня матеріально-технічної  

бази університету, створення безпечних умов навчання та проживання 

студентів у гуртожитках. Фінансування програми здійснюватиметься за 

рахунок коштів державно та місцевого бюджетів, а також інших надходжень, не 

заборонених чинним законодавством. 

ВИСТУПИВ:  



Лега Ю.Г., який запропонував підтримати даний проект рішення і внести на 

розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ:  

проект рішення . «Про обласну програму соціального розвитку навчально-

матеріальної бази, гуртожитків Черкаського національного  університету імені 

Богдана Хмельницького та поліпшення умов навчання та проживання студентів 

на 2015-2019 роки» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

5.СЛУХАЛИ:   

Волошина І.В. Про  виконання рішення обласної ради від 14.05.2010 № 33-4/V 

«Про обласну програму соціального розвитку гуртожитків Черкаського 

національного університету ім. Богдана Хмельницького та поліпшення умов 

проживання студентів». Ігор Володимирович надав інформацію щодо 

виконання даного рішення, зазначив, що термін дії програми закінчився, тому є 

пропозиція зняти рішення з контролю. 

ВИСТУПИЛА:  

Мартинова О.М., яка запропонувала інформацію взяти до відома, дане рішення 

зняти з контролю. 

ВИРІШИЛИ:  

рішення обласної ради від 14.05.2010 № 33-4/V «Про обласну програму 

соціального розвитку гуртожитків Черкаського національного університету ім. 

Богдана Хмельницького та поліпшення умов проживання студентів» зняти з 

контролю. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

6.СЛУХАЛИ:  

Пасічника С.Л. Про обласну програму розвитку громадянського суспільства на 

період до 2019 року. Доповідач зазначив, що дана Програма спрямовує зусилля 

місцевих органів виконавчої влади та органів місцевого самоврядування на 

створення сприятливих умов для ефективного функціонування третього 

сектору, що є основною передумовою залучення громадських організацій до 



формування державної та регіональної політики та більш повного використання 

їхнього потенціалу для розвитку регіону. 

ВИСТУПИЛА:  

Руснак Т.Г. Вона зазначила важливість прийняття такої програми, 

запропонувала підтримати і внести на розгляд сесії. 

ВИРІШИЛИ:  

проект рішення «Про обласну програму розвитку громадянського суспільства 

на період до 2019 року» підтримати і внести на розгляд сесії. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

7.СЛУХАЛИ:  

Пасічника С.Л. Про припинення дії рішення обласної ради від 23.07.2010 № 35-

3/V «Про програму із забезпечення участі громадськості Черкащини у 

формуванні та реалізації державної політики і вивчення суспільної думки на 

2010-2015 роки». Сергій Леонідович зазначив, що у зв’язку з тим, що 

Департамент інформаційної діяльності та комунікацій з громадськістю обласної 

державної адміністрації не є правонаступником Департаменту з суспільно-

політичних питань та регіональної політики обласної державної адміністрації, 

тобто виконавцем Програми, тому звіти про діяльність Центру соціологічних 

досліджень, реалізацію заходів програми за 2014 рік Департаменту не 

надавалися. В обласному бюджеті на 2015 рік кошти на фінансування заходів 

Програми не передбачені. У зв’язку з цим просимо припинити дію зазначеної 

Програми. 

ВИСТУПИЛА:  

Величко Л.Г. Вона запропонувала інформацію взяти до відома, підтримати 

думку щодо припинення дії даного рішення обласної ради. 

ВИРІШИЛИ:  

припинити дію рішення обласної ради від 23.07.2010 № 35-3/V «Про програму 

із забезпечення участі громадськості Черкащини у формуванні та реалізації 

державної політики і вивчення суспільної думки на 2010-2015 роки». 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

 



8.СЛУХАЛИ:  

Пасічника С.Л. Про хід виконання рішення обласної ради від 17.02.2012 № 13-

6/VІ  (зі змінами) «Про програму розвитку інформаційного простору  

Черкаської області на 2012-2016 роки». Доповідач зазначив, що сприяння 

вільному  та безперешкодному поширенню об’єктивної інформації є 

пріоритетним завданням усіх структурних підрозділів облдержадміністрації. 

Відповідно до угод про співробітництво комунальних засобів масової 

інформації РДА, органи місцевого самоврядування у звітному періоді 

забезпечували повне виконання фінансових обов’язків щодо відшкодування 

витрат на видання газет. У 2014 році для працівників  друкованих та 

електронних ЗМІ організовано і проведено 3 семінари-тренінги, 2 «круглих 

столи» за участю представників місцевих органів виконавчої влади, 

громадських організацій, спеціалістів-тренерів з питань розвитку  

інформаційного простору країни та регіону. 

ВИСТУПИВ:  

Костогриз І.І. Він запропонував надану інформацію взяти до відома, 

продовжити контроль за виконанням даного рішення. 

ВИРІШИЛИ:  

надану інформацію взяти до відома, продовжити контроль за виконанням 

рішення обласної ради від 17.02.2012 № 13-6/VІ  (зі змінами) «Про програму 

розвитку інформаційного простору  Черкаської області на 2012-2016 роки». 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

9.СЛУХАЛИ:  

Зеленського М.В. Про припинення дії рішення обласної ради від 09.08.2013 № 

24-6/VІ «Про програму розвитку хортингу на період до 2020 року». Максим 

Васильович, зокрема, сказав, що у зв’язку з економічною недоцільністю та 

невідповідністю програми стратегічним цілям Стратегії розвитку Черкаської 

області на період до 2020 року управління клопоче про закриття Програми 

розвитку хортингу в Черкаській області на 2013-2017 роки (рішення обласної 

ради від 09.08.2013 № 24-6/VІ).  

ВИСТУПИВ:  

Бієвець Ю.В., який запропонував інформацію взяти до відома, припинити дію 

рішення рішення обласної ради від 09.08.2013 № 24-6/VІ «Про програму 

розвитку хортингу на період до 2020 року». 

Голосування: 

«За» - 8; 



«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

10.СЛУХАЛИ:  

Зеленського М.В. Про хід виконання рішення обласної ради від 09.08.2013 № 

24-6/VІ «Про програму розвитку хортингу на період до 2020 року». Доповідач 

надав інформацію про виконання даного рішення у звітному періоді, зокрема, 

зазначив, що місцеву програму розвитку хортингу в  на 2013-2017 роки 

ухвалено лише  Ватутінським міськвиконкомом. Зазначена програма протягом 

2014 року не фінансувалася, федерація не надавала фінансових та 

організаційних пропозицій для створення Центру розвитку хортингу, не 

зверталася із необхідністю у сприянні проведення занять з хортингу у 

навчальних закладах області. 

ВИСТУПИВ:  

Костогриз І.І., який запропонував інформацію взяти до відома. 

ВИРІШИЛИ:  

інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 09.08.2013 № 24-6/VІ 

«Про програму розвитку хортингу на період до 2020 року» взяти до відома. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

11.СЛУХАЛИ:   

Легу Ю.Г. Про лист директора Черкаського медичного коледжу Губенко І.Я. 

щодо повторного ліцензування. Юрій Григорович зачитав лист-клопотання 

директора медичного коледжу з проханням підтримати клопотання навчального 

закладу щодо повторного ліцензування діяльності з надання освітньої послуги у 

сфері вищої освіти з підготовки до вступу у вищі навчальні заклади громадян 

України у Черкаському медичному коледжі. 

ВИСТУПИЛА: 

Гнідая С.А., яка запропонувала підтримати клопотання. 

ВИРІШИЛИ:  

підтримати клопотання навчального закладу щодо повторного ліцензування 

діяльності з надання освітньої послуги у сфері вищої освіти з підготовки до 

вступу у вищі навчальні заклади громадян України у Черкаському медичному 

коледжі. 

Голосування: 

«За» - 8; 



«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

12.СЛУХАЛИ:  

Легу Ю.Г. Про створення громадських  колегій (регіональних комісій) з питань 

захисту суспільної  моралі (лист Національної експертної комісії з питань 

захисту суспільної моралі). Члени комісії ознайомились із змістом листа. 

ВИСТУПИВ:  

Касян В.П., який висловив думку, що контроль та вирішення зазначених у листі 

завдань входить до компетенції постійної комісії обласної ради з питань освіти, 

науки, культури, духовності, молодіжної політики та спорту, Департаменту 

освіти і науки, Департаменту інформаційної діяльності та комунікацій з 

громадськістю, управління у справах сім’ї, молоді та спорту обласної державної 

адміністрації. На даний час створювати дублюючу одиницю не вбачаємо 

необхідним. 

ВИСТУПИЛА:  

Руснак Т.Г. Вона запропонувала підтримати позицію щодо недоцільності на 

даний час створення дублюючого органу. 

ВИРІШИЛИ:  

підтримати пропозицію щодо недоцільності на даний час створення 

дублюючого органу. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

13.СЛУХАЛИ:  

Легу Ю.Г. Про лист Черкаської міської ради щодо передачі археологічної 

музейної колекції Сиволапа Михайла Павловича. Доповідач зазначив, що 

порушене питання потребує вивчення, рекомендував доручити члену комісії 

Касяну В.П. вивчити питання з керівництвом музею і на одному з наступних 

засідань комісії розглянути й вирішити його. На засідання комісії бажано б 

запросити Сиволапа М.П. та представника керівництва музею. 

ВИСТУПИЛА:  

Величко Л.Г., яка висловила думку, що таку унікальну археологічну  колекцію 

місто повинно мати, питання необхідно вирішити позитивно. 

ВИРІШИЛИ:  



доручити Касяну В.П. обговорити дане питання з керівництвом музею, 

розглянути на одному з наступних засідань комісії. Запросити на засідання 

комісії Сиволапа М.П. та представника керівництва музею. 

Голосування: 

«За» - 8; 

«Проти» - 0; 

«Утримались» - 0; 

Не голосували – 0. 

 

Різне. 

Про депутатське звернення Мартинової Ольги Михайлівни. 

 

Лега Ю.Г. зачитав звернення, у якому йдеться про прохання до постійної 

комісії обласної ради посприяти у виділенні коштів для проведення ремонту 

покрівлі та завершення ремонту фасаду Черкаського обласного краєзнавчого 

музею. 

Члени комісії одноголосно підтримали дане звернення. 

 

Голова постійної  комісії                                                                          Ю.Г. Лега 

 

Секретар постійної комісії                                                                  Т.Г. Руснак 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


